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RG - 0002.P.VI.2015 

 

 

P R O T O K Ó Ł  NR VI/ 2015 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 31 marca 2015 r. 

 

Punkt 1. 
Otwarcie Sesji. 

Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 

Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 

Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5.   
Informacja na temat zastosowania ulicznych lamp solarnych i hybrydowych                            

do oświetlenia ulic, placów. 

Punkt 6.   
Funkcjonowanie pomocy społecznej, gminnych programów oraz świetlic wychowawczo - 

opiekuńczych. Skala zjawiska patologii społecznej, przemocy w rodzinie oraz podejmowane 

w tym celu działania profilaktyczne. 

Punkt 7.  
Informacja na temat realizacji uchwały w sprawie wyboru Sołtysów i Rad Sołeckich. 

Punkt 8.   

Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 9.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 10.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 

komunalnego. 

Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 

nad Wartą. 

Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości od Polskich Kolei Państwowych Spółka Akcyjna.  

Punkt 13.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia Sołectwa Wolica Kozia do Programu „Wielkopolska 

Odnowa Wsi 2013-2020”. 

Punkt 14.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Naczelnikiem Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej a Wójtem Gminy Nowe Miasto 

nad Wartą w sprawie przejęcia od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej 

zadania w zakresie prowadzenie egzekucji administracyjnej opłaty z tytułu gospodarowania 

odpadami komunalnymi. 
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Punkt 15.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Nowe Miasto nad 

Wartą wkładu pieniężnego do Spółki pod Firmą: „Zakład Gospodarki Odpadami” Spółka z o. 

o. w Jarocinie z siedzibą w Witaszyczkach w zamian za objęcie udziałów w Spółce. 

Punkt 16.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.  

Punkt 17.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata                     

2015-2018. 

Punkt 18.   
Interpelacje Radnych. 

Punkt 19.   
Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 20.   
Zamknięcie Sesji. 

 

Ad 1) Otwarcie Sesji. 
Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 15

00
 otworzył VI Sesję Rady Gminy 

i powitał Radnych, Sołtysów oraz zaproszonych gości. 

 

Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący Rady informował, że ustawowy skład wynosi 15 Radnych, obecnych 

jest 13 Radnych w związku z powyższym podjęte uchwały będą prawomocne. 

 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że porządek posiedzenia Sesji Radni 

otrzymali na posiedzeniu komisji wraz z projektami uchwał.  

Na posiedzeniu komisji Radni uzgodnili, że uchwała w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości od Polskich Kolei 

Państwowych Spółka Akcyjna zostanie usunięta z porządku obrad, gdyż pojawiły się 

względem tej uchwały pewne niejasności, natomiast na jej miejsce zostanie wprowadzona 

uchwała w sprawie zgłoszenia Sołectwa Nowe Miasto nad Wartą do Programu „Wielkopolska 

Odnowa Wsi 2013-2020”.  

Ponadto pan Przewodniczący poinformował, że zostanie zmieniona kolejność 

podejmowanych uchwał, a mianowicie pani Skarbnik uchwałę w sprawie zmian w budżecie 

gminy oraz w Wieloletniej Prognozie Finansowej przedstawi jako pierwsze, gdyż ze względu 

na obowiązki pani Mnich musi wracać do urzędu. 

W związku brakiem pytań Przewodniczący odczytał porządek obrad po zmianach: 

Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5.   
Informacja na temat zastosowania ulicznych lamp solarnych i hybrydowych                            

do oświetlenia ulic, placów. 

Punkt 6.   
Funkcjonowanie pomocy społecznej, gminnych programów oraz świetlic wychowawczo - 

opiekuńczych. Skala zjawiska patologii społecznej, przemocy w rodzinie oraz podejmowane 

w tym celu działania profilaktyczne. 

Punkt 7.  
Informacja na temat realizacji uchwały w sprawie wyboru Sołtysów i Rad Sołeckich. 
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Punkt 8.   

Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 9.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok  

Punkt 11.    
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata                     

2015-2018. 

Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 

komunalnego. 

Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 

nad Wartą. 

Punkt 14.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia Sołectwa Nowe Miasto nad Wartą do Programu 

„Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-2020”. 

Punkt 15.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia Sołectwa Wolica Kozia do Programu „Wielkopolska 

Odnowa Wsi 2013-2020”. 

Punkt 16.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Naczelnikiem Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej a Wójtem Gminy Nowe Miasto 

nad Wartą w sprawie przejęcia od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej 

zadania w zakresie prowadzenie egzekucji administracyjnej opłaty z tytułu gospodarowania 

odpadami komunalnymi. 

Punkt 17.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Nowe Miasto nad 

Wartą wkładu pieniężnego do Spółki pod Firmą: „Zakład Gospodarki Odpadami” Spółka                

z o. o. w Jarocinie z siedzibą w Witaszyczkach w zamian za objęcie udziałów w Spółce. 

Punkt 18.   
Interpelacje Radnych. 

Punkt 19.   
Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 20.   
Zamknięcie Sesji. 

 Następnie Przewodniczący zaproponował głosowanie za przyjęciem porządku obrad. 

 Za przyjęciem porządku opowiedziało się 13 Radnych „za”, 0 głosów przeciwnych,               

0 wstrzymujących. 

 

 Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji oraz odpowiedzi na interpelacje               

i wnioski. 
 Pan Tomaszewski poinformował, że protokół z V Sesji tradycyjnie zamieszczony był 

na stronie internetowej Urzędu, Przewodniczący poprosił o ewentualne uwagi do protokołu.                  

 Radny Jacek Nyczke informował, że po wystąpieniu pani Dyrektor w Wielkiej Pętli 

Wielkopolskiej Radny pytał  na temat śluz, do kogo należą i jakie są koszty korzystania, nie 

zostało to ujęte w protokole. Radny prosił o wprowadzenie swojej wypowiedzi.                                         

Poza tym Radny Nyczke informował, że w punkcie gdzie wystąpiła pani Krystyna Muzolf                      
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i przedstawiła plan pracy Biblioteki jest zapis „Dzień głodnego czytania” a winno być „Dzień 

głośnego czytania”.  

 Przewodniczący informował, że poprawki zostaną wprowadzone, następnie                       

w związku  z brakiem uwag pan Tomaszewski zaproponował głosowanie.  

Protokół z V Sesji został przyjęty 13 głosami „za”, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących. 

 

Ad 5) Informacja na temat zastosowania ulicznych lamp solarnych i hybrydowych                            

do oświetlenia ulic, placów. 

 Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że zgodnie z wolą Radnych na dzisiejszą 

sesję przybył pan Kaźmierczak mieszkający na ulicy Jęczmiennej w Nowym Mieście nad 

Wartą, który posiada lampy ładowane na baterię słoneczną. 

 Pan Kaźmierczak informował, że lampa ta funkcjonuje w sposób bardzo dobry, 

posiada moc 40W i jest odpowiednikiem tych żółtych lamp. Lampy te dorównują jakością 

tym zwykłym ulicznym jeżeli ich nie przewyższają. Koszt budowy lampy jest zbliżony                      

do tego z energetyki, ale po zabudowie, po instalacji, w energetyce zaczynają się schody                  

w kosztach opłacalności. W tych lampach tzw. zwykłych, światło pozyskiwane jest ze źródeł 

odnawialnych, a w solarnych jest gratisowe. Lampy solarne mają gwarancję samą w sobie, 

minimum 5 lat. Koszty montażu takiej lampy to ok. 6 800 zł.    

 Radna Zofia Kędziora pytała co zamyka się w koszcie zakupu tej lampy. 

Pan Kaźmierczak wyjaśniał, że jest to zakup lampy, panelu, baterii, części przy fundamencie. 

 Radna Kędziora pytała czy trzeba załatwiać dokumenty jeżeli lamy te są w pasie 

drogi. 

Pan Kaźmierczak informował, że energetyka musi takie dokumenty, zezwolenia pozyskać. 

Przy lampach na baterie słoneczne nie trzeba, ponieważ nie ma tutaj żadnych połączeń 

kablowych. Jest to po prostu fundament, na czym montowana jest cała lampa. Montaż lampy 

wymaga na pewno zgłoszenia.  

 Radna pytała również czy lampy te posiadają jakieś akumulatory, na jakiej wysokości 

są one montowane i jaki jest okres ich zastosowania. 

Pan Kaźmierczak informował, że lampy działają na zasadzie ładowania się akumulatorów,                     

są one montowane pod samymi panelami wysokość uzależniona jest od samej mocy lampy, 

jeżeli mówi się o lampie 40W gdzie zastosowanie takiej mocy jest do oświetlenia ulicznego, 

chodnikowego, to jest wysokość 5,60 m- 5,80 m.  

 Radna Kędziora pytała jaki jest strumień świetlny tej lampy. 

Pan Kaźmierczak informował, że strefa bardzo dobrej widoczności to 50 m. Są też systemy 

hybrydowe, ale są one droższe o ok. 3 000 zł i w górę, są one stosowane w bardzo 

strategicznych miejscach. Bateria w tych lampach ma minimalną żywotność 8 lat.  

 Radny Artur Borkowski pytał czy w okresie zimowym jest słabsze światło. 

Pan Kaźmierczak informował, że nie ma czegoś takiego jak słabsze światło, jest ono cały rok 

efektywne, może się ewentualnie skróci czas oświetlenia ze względu na brak doładowania,        

ale dzieje się to w przypadku niewłaściwie dobranego panelu. Panel ten nie korzysta                          

z intensywnego słońca tylko z promieniowania, z testów z których zostały do tej pory 

przeprowadzone sprawność spada do 70 %, więc nie jest to aż tak bolesne, decyduje bateria.  

 Radny Borkowski pytał jak załącza się lampa. 

Pan Kaźmierczak informował, że był tu bardzo pozytywnie zaskoczony bo okazało                         

się, że lampa załącza się z chwilą nastania zmierzchu. Kontroler który jest zastosowany 

obniża spadek napięcia na panelu i  wtedy interpretuje to jako zmierzch i załącza lampę.  

 Radna Kędziora pytał czy można negocjować w cenie lampy, bo słyszy się o różnych 

cenach lamp, a tu na sesji pan przedstawia kwotę 6800 zł. 
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Pan Kaźmierczak informował, że w internecie można znaleźć cenę 12 tys. zł, tutaj koszt 

narzutowy jest minimalny, często firmy montują lampy typowe i montują żarówki.   

Pan Kaźmierczak zapraszał, aby podjechać zobaczyć, firmy dają gwarancję na 5 lat, można ją 

przedłużyć, ale żądają dodatkowej opłaty, elementy te są renomowanych producentów. 

 Radny Nyczke pytał ile już tych lamp pan zamontował.     

Pan Kaźmierczak zawiadomił, że zamontował jedną, jest zamówienie na kolejne, ale to wynik 

tego, że jest to świeża sprawa. 

 Sołtys wsi Rogusko pan Henryk Prochownik pytał jaki jest koszt konserwacji i kto to 

wykonuje. 

Pan Kaźmierczak informował, że jest to wykonywane raz w roku, gratisowo, jest to kontrolne 

sprawdzenie akumulatora, nic więcej nie jest wymagane, bo sercem jest regulator.     

 Radny Juliusz Twardowski pytał czy może się zdarzyć, że do rana lampa ta nie 

doświeci.  

Pan Kaźmierczak informował, że może się zdarzyć, gdyż duże błędy są stosowane przy 

regulatorach w przypadku zakupu za słabego akumulatora. Dlatego należy założyć                            

w akumulatorze zapas chociaż 3 dniowy.   

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do punktu kolejnego.  

 

Ad 6) Funkcjonowanie pomocy społecznej, gminnych programów oraz świetlic 

wychowawczo - opiekuńczych. Skala zjawiska patologii społecznej, przemocy w rodzinie 

oraz podejmowane w tym celu działania profilaktyczne. 

 Informacje na temat pomocy społecznej przedstawiła pani Iwona Golińska Kierownik 

Ośrodka Pomocy Społecznej.  

Pani Iwona Golińska- Kierownik OPS  informowała, że źródła finansowania Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą dzielą się na:  

 środki własne pochodzące z budżetu gminy 

 środki (dotacje) z budżetu państwa 

W 2014 roku Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą otrzymał fundusze 

na realizację zadań pomocy społecznej w kwocie: 5.990.090,98 zł. 

a) ochrona zdrowia – narkomania, alkoholizm: 146.767,28 zł 

b) pomoc społeczna:  

 Zadania zlecone (budżet państwa): 3.470.654,00 zł  

specjalistyczne usługi opiekuńcze, świadczenia rodzinne, pomoc państwa na 

świadczenie pielęgnacyjne, Środowiskowy Dom Samopomocy,  

 Dofinansowanie środków własnych: 771.090,00 zł 

zadania własne gminy dofinansowane z budżetu państwa: zasiłek stały, zasiłek 

okresowy, część utrzymania Ośrodka, dożywianie, opłacanie składek od zasiłków 

stałych,  

 Zadania własne (budżet gminy):  1.509.515,23 zł 

zasiłek celowy, utrzymanie Ośrodka, dofinansowanie ŚDS, dożywianie, usługi 

opiekuńcze, prace społecznie użyteczne, dodatki mieszkaniowe. 

c) Europejski Fundusz Społeczny : 92.064,47  zł w tym środki własne: 9.666,77 zł. 

W 2014 roku Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą udzielił wsparcia 

342 rodzinom tj. 971 osobom. Stanowi to 10,72 % ogółu mieszkańców korzystających                          

z pomocy społecznej. 

Prawo do otrzymania świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej przysługuje: 

 osobie samotnie gospodarującej , której dochód nie przekracza kwoty: 542 zł 

 osobie w rodzinie, w której dochód na osobę nie przekracza kwoty: 456 zł   

Przy jednoczesnym wystąpieniu co najmniej jednej z okoliczności: ubóstwa, sieroctwa, 

bezdomności, bezrobocia, niepełnosprawności, długotrwałej lub ciężkiej choroby, przemocy 
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w rodzinie, potrzeby ochrony macierzyństwa lub wielodzietności, bezradności w sprawach 

opiekuńczo – wychowawczych i prowadzenia gospodarstwa domowego, braku umiejętności 

w przystosowaniu do życia młodzieży opuszczającej placówki opiekuńczo – wychowawcze, 

trudności w przystosowaniu po opuszczeniu zakładu karnego, alkoholizmu i narkomanii, 

zdarzenia losowego i sytuacji kryzysowej, klęski żywiołowej lub ekologicznej. 

Przed przyznaniem świadczenia pracownik socjalny przeprowadza w miejscu zamieszkania 

osoby, rodziny – rodzinny wywiad środowiskowy dając do wypełnienia osobie 

zainteresowanej druk oświadczenia o stanie majątkowym. 

Liczba osób objętych pomocą socjalną w latach 2012/2013/2014 

ROK  Świadczenia 

pieniężne 

Świadczenia 

niepieniężne 

Praca socjalna ogółem 

2012 273 rodziny 

792 osoby 

157 rodzin 

602 osoby  

456 rodzin  

1 345 osób 

314 rodzin 

947 osób 

2013 310 rodzin 

908 osób  

146 rodzin  

600 osób 

522 rodziny 

1 340 osób 

339 rodzin 

1011  osób 

2014 316 rodziny 

883 osób 

135 rodzin 

549 osób 

532 rodziny 

1601 osób 

342 rodziny 

971 osób 

 

Powody przyznawania pomocy w 2014 roku 

Ubóstwo 195 

Bezdomność   13 

Potrzeba ochrony macierzyństwa   66 

Bezrobocie 175 

Niepełnosprawność 103 

Długotrwała lub ciężka choroba 177 

Bezradność w sprawach opiekuńczo wychowawczych i prowadzenia gospodarstwa 

domowego 

129 

Przemoc w rodzinie   14 

Alkoholizm   74 

Zdarzenia losowe     2 

Sytuacja kryzysowa   21 

Trudności w przystosowaniu do życia po zwolnieniu z zakładu karnego   13 

Formy pomocy społecznej realizowane przez OPS: 

Zasiłek stały dla osób samotnie gospodarujących – 25 osoby  

Zasiłek stały dla osoby w rodzinie – 12 

Od przedmiotowego świadczenia 29 osobom  opłacono składkę na ubezpieczenie zdrowotne  

z tytułu pobierania zasiłku stałego  

Zasiłek okresowy – wypłacono ogółem 185 rodzinom w tym z powodu: 

- bezrobocia 122 

- długotrwałej choroby 21 

- niepełnosprawności 11 

- innego 31 

Zasiłek celowy 272 rodzinom i specjalny zasiłek celowy 114 rodzinom. 

Dożywianie – Program „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” jest realizowany w oparciu 

o porozumienie pomiędzy Wojewodą Wielkopolskim a Gminą Nowe Miasto nad Wartą.                

W 2014 roku Gmina otrzymana dotacja w kwocie: 78.000,00 zł, wkład własny: 58.766,00 zł.  

- opłacanie posiłków dla dzieci w szkole: 192 dzieci 

- przyznanie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności: 49 rodzin 

Usługi opiekuńcze 11 osób, w granicach wiekowych 55-89 lat 
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Zadanie własne gminy. Usługi opiekuńcze obejmują pomoc i opiekę w zakresie zaspokajania 

codziennych potrzeb życiowych osób wymagających opieki.  

 Tutejszy Ośrodek zgodnie z obowiązującymi przepisami opłaca pobyt w domu 

pomocy społecznej dla dwóch osób z terenu naszej gminy: 

- Dom Pomocy społecznej dla dzieci w Poznaniu: miesięcznie 3.305,70 zł/rocznie: 40.038,39 

zł 

- Dom Pomocy Społecznej w Kochłowy miesięcznie 2.439,60 zł/rocznie: 29.316,20 zł. 

 Specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania dla osób zaburzeniami 

psychicznymi są to usługi dostosowane do szczególnych potrzeb wynikających z rodzaju 

schorzeń lub niepełnosprawności, świadczone przez osoby ze specjalistycznym 

przygotowaniem zawodowym, tj. psycholog, pracownik socjalny, rehabilitant, pielęgniarka, 

pedagog.  Pomocą objętych było 21 rodzin. 

Środowiskowy Dom Samopomocy w Chromcu.  

 Ośrodek zapewnia specjalistyczną pomoc osobom z zaburzeniami psychicznymi. 

Skierowanie wydaje OPS. Z usług świadczonych prze placówkę w ramach dziennego pobytu 

korzysta 35 osób. Otrzymana dotacja:3 90.507,21 zł oraz środki własne 70.140,30 zł. 

 W 2014 roku ŚDS otrzymał dodatkowo dotacje od Wojewody Wielkopolskiego  

w kwocie 19.600,00 zł na realizację zadań bieżących. 

Dodatki mieszkaniowe – liczba wypłaconych dodatków  mieszkaniowych 623 rodzinom, 

miesięcznie około 43 rodzinom. 

W 2014 roku Ośrodek realizował nowe zadanie – dodatek energetyczny. Wypłacono                    

5 świadczeń. 

PUNKT WYDAWANIA ŻYWNOŚCI 

 Żywność przekazywana jest przez Polski Komitet Pomocy Społecznej w ramach 

Programu Operacyjnego Pomoc Żywnościowa podprogram „FEAD 2015” – pomocą 

żywnościową są objęte osoby i  rodziny znajdujące się w trudnej sytuacji życiowej, których 

dochód nie przekracza 150% kryterium dochodowego. W 2014 roku programem objęto 192 

rodziny. 

ASYSTENT RODZINY 

 Rodziny przeżywające trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo – wychowawczej, 

mogą otrzymać wsparcie od gminy w postaci asystenta rodziny. Możliwość taka wynika                   

z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. W 2014 roku taką formą pomocy 

zostało objętych około 32 rodzin. 

Ośrodek do stycznia do maja 2014 roku zatrudniał dwóch asystentów rodziny na umowę 

zlecenie. Od m-ca czerwca 2014 roku jeden z asystentów był finansowany ze środków 

projektu systemowego, ponadto uzyskano dotację na pokrycie kosztów zatrudnienia drugiego 

asystenta w kwocie 22.532,00 zł. 

Świadczenia rodzinne 

Szeroko rozumianymi świadczeniami rodzinnymi, w skład których wchodzą, w myśl art.                 

2 ustawy z dnia 28 listopada 2003 r. o świadczeniach rodzinnych:  

 zasiłek rodzinny oraz dodatki do zasiłku rodzinnego, 

 świadczenia opiekuńcze: zasiłek pielęgnacyjny, specjalny zasiłek opiekuńczy   

 świadczenie pielęgnacyjne, 

 jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia się dziecka 

 zasiłek dla opiekuna 

W tut. OPS jest objętych ok. 618 rodzin. 

Kryterium dochodowe do uzyskania świadczenia rodzinnego: 574,00 zł netto, w przypadku 

niepełnosprawności 664 zł netto. Kryterium do uzyskania zapomogi z tytułu urodzenia 

dziecka 1.922 zł. Dochody są netto. 
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W 2014 roku jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia się dziecka została wypłacona 101 

klientom (2013 r./71). Z funduszu alimentacyjnego korzysta obecnie 47 osób uprawnionych, 

co odpowiada liczbie 46 dłużników ( z terenu naszej gminy) i 27 spoza terenu naszej gminy 

PRACE UŻYTECZNIE SPOŁECZNE 

Program ma na celu aktywizację zawodową osób długotrwale bezrobotnych. W 2014 roku 

prace społecznie użyteczne trwały od 15.01.2014 roku do 31.12.2014 roku. Osoby bezrobotne 

wykonywały prace w wymiarze 40 godzin miesięcznie, za co otrzymywały wynagrodzenie do 

31.05.2014 roku kwotę 320 zł (8 zł na godz.), natomiast od 1.06.2014 roku kwotę 324 zł (8,10 

zł na godz.). Łącznie wypłacono 73.107,00 zł. Programem objętych jest 20 osób. 

PROFILAKTYKA UZALEŻNIEŃ I PRZECIWDZIAŁANIA PRZEMOCY W RODZINIE 

Realizacja działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych  

prowadzona jest w zgodnie z Gminnym Programem Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, uchwalanego corocznie przez Radę Gminy. 

W punkcie konsultacyjnym dyżuruje specjalista terapii uzależnień, który zajmuje się 

działaniem związanym z profilaktyką alkoholową i narkotykową. 

Punkt Konsultacyjny działa w ramach realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                            

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,  

Ośrodek interwencji kryzysowej świadczy poradnictwo prawne, psychologiczne i socjalne.  

Ze wsparcia psychologicznego skorzystało 40 osób, natomiast z porad prawnych 55 osób. 

Świetlice opiekuńczo-wychowawcze 

 Na terenie gminy funkcjonują świetlice opiekuńczo – wychowawcze w Boguszynie 

 i Skoraczewie, natomiast w świetlicy wiejskiej w Kruczynie, Dębnie, Zespole Szkół w Klęce, 

Środowiskowym Domu Samopomocy w Chromcu, prowadzony był wychowawczy program  

z zakresu profilaktyki uzależnień i przemocy w rodzinie skierowany do dzieci i młodzieży 

szkolnej.  

W ramach realizacji zadania publicznego Programu Osłonowego „Wspieranie Jednostek 

Samorządu Terytorialnego w Tworzeniu Systemu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie pn. 

„Przemoc – droga donikąd” rozszerzyliśmy ofertę programową na poszczególnych 

świetlicach o przeprowadzenie zajęć profilaktycznych, biblioterapeutycznych  dla dzieci                     

i młodzieży. Dodatkowo zorganizowaliśmy od miesiąca września 2014 roku zajęcia 

opiekuńczo – wychowawcze, biblioterapeutyczne, profilaktyczne  dla dzieci                                         

i młodzieży na świetlicy wiejskiej w Szypłowie i Chwalęcinie. Ogółem działaniami 

obejmowaliśmy około 150 dzieci.  

Ponadto w ramach Programu: 

- zapewniliśmy opiekę psychologiczną dla dzieci i młodzieży zagrożonej bądź dotkniętej 

przemocą w formie indywidualnych spotkań z psychologiem, 

- przeprowadziliśmy program prewencyjny, przeciwdziałający patologiom społecznym pn. 

„Życie w zgodzie i radości”, 

- zorganizowaliśmy Festyn „Stop przemocy” podczas którego dokonano działalności 

profilaktyczno-informacyjnej, a także koncert muzyczny Gabriela Fleszara „ wolności oddać 

nie umiem”, 

- odbywały się jednocześnie spotkania terapeutyczne dla dzieci i młodzieży oraz rodziców 

tych dzieci dotyczące zagrożeń przemocą, 

- zorganizowano cykl spotkań profilaktyczno – edukacyjnych nt. problemów dzieci                              

i młodzieży zagrożonej bądź dotkniętej przemocą, spotkania odbywały się z młodzieżą 

gimnazjalną, 

- zapewniono dowóz dzieci i młodzieży na zajęcia profilaktyczne i biblioterapeutyczne  

z miejscowości  Aleksandrów, Wolica Nowa i Teresa, 

- zorganizowano wyjazd dzieci i młodzieży na basen. 

Na realizację zadania uzyskano dotację w kwocie 31.000,00 zł 
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Świetlice zapewniają aktywne formy spędzania czasu wolnego, wyjazdy do kina, na basen, 

festyny i imprezy plenerowe, półkolonie letnie, spektakle profilaktyczne. 

 W ramach posiadanych środków z profilaktyki uzależnień i narkomanii Ośrodek  

Pomocy Społecznej organizuje na terenie szkół podstawowych i gimnazjum: warsztaty 

profilaktyczne, spektakle profilaktyczno-edukacyjne. 

Zespół interdyscyplinarny ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie powołany przez Wójta 

Gminy Nowe Miasto nad Wartą  w ilości 17 osób odbył cztery „duże”  spotkania w ciągu 

roku. 

Zespół ma za zadanie  diagnozowanie problemu przemocy w rodzinie, podejmowanie działań 

w środowisku zagrożonych przemocą w celach zapobiegawczych bądź podejmowanie 

interwencji w środowisku dotkniętym patologią. Służbowym udokumentowaniem faktów 

związanych z przemocą w danej rodzinie, oceną zagrożenia dalszą przemocą oraz jako dowód 

w sprawach sądowych jest NIEBIESKA KARTA. Od momentu wprowadzenia nowelizacji 

ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie zakładanie Niebieskiej Karty leży                       

w kompetencjach: OPS, Policji, GKRPA, Oświaty, Służby zdrowia. Łącznie na terenie gminy 

w 2014 roku wdrożono 22 Niebieskie Kart.  

Analizując liczbę „Niebieskich Kart” sporządzonych w 2014 roku przedstawić można dane 

statystyczne dotyczące różnych form przemocy 

Przyczyny założenia niebieskich kart 

Zaniedbywanie 12 

Próby samobójcze 3 

Przemoc fizyczna 15 

Przemoc seksualna 4 

Groźby karalne 10 

Przemoc psychiczna 22 

Nadużywanie alkoholu 18 

Przemoc ekonomiczna 3 

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

 GKRPA prowadzi postępowania w przedmiocie uzależnienia od alkoholu w stosunku 

do osób co do których wpłynęły wnioski o zobowiązanie do podjęcia leczenia odwykowego, 

podejmuje czynności zmierzające do orzeczenia o zastosowaniu wobec osoby uzależnionej od 

alkoholu obowiązku poddania się leczeniu. Opiniuje i wydaje postanowienia na sprzedaż 

napojów alkoholowych. Kontroluje placówki handlowe sprzedające napoje alkoholowe.                   

W 2014 roku GKRPA spośród zgłoszonych 17 osób nadużywających alkoholu (w tym                    

2 kobiety): 

- 9 osób podjęło dobrowolną współpracę w zakresie leczenia uzależnienia od alkoholu, 

- 5 wniosków skierowano o leczenie odwykowe do Sądu Rejonowego w Środzie Wlkp. 

- 3 osoby skierowano na leczenie w warunkach stacjonarnych, 

- 5 osoby postanowieniem sądowym są zobowiązane do podjęcia leczenia odwykowego                   

w  niestacjonarnych warunkach- 2 osoby i stacjonarnych warunkach 3 osoby, ustanowiony 

nadzór kuratora sądowego. 

 IV. Działania w zakresie poprawy i zabezpieczenia poziomu życia rodzin. 

REALIZACJA PROJEKTU „Przyjazne środowisko – szansą na integrację społeczną                        

w powiecie średzkim”. 

W 2014 roku w partnerstwie z Powiatowym Centrum  Pomocy Rodzinie w Środzie Wlkp – 

Ośrodek realizował Projekt systemowy pn. ”Przyjazne środowisko – szansą na integrację 

społeczną w powiecie średzkim” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet 

VII Promocja Integracji Społecznej współfinansowanego ze środków EFS.  

Kwota wnioskowana: 92.064,47 zł, udział Gminy 10,5 % od wnioskowanej kwoty: 9.666,77 

zł.  
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W projekcie uczestniczyło 15 osób bezrobotnych zarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie 

Pracy w Środzie Wlkp, u których występowały problemy opiekuńczo – wychowawcze                      

z dziećmi objętych wsparciem asystenta rodziny. 

Współpraca OPS z organizacjami pozarządowymi, osobami prywatnymi. 

Ośrodek Pomocy Społecznej współpracuje ze: 

a) Stowarzyszeniem Pomocy „Płomień Nadziei” w obszarze rozwiązywania problemów 

społecznych dotyczących opieki nad dziećmi, osobami starszymi, osobami 

niepełnosprawnymi, rodzinami znajdującymi się w trudnej sytuacji życiowej, 

b) Stowarzyszeniem Pomocy „Krąg” w zakresie rozwiązywania problemu bezdomności
1
. 

 Pani Kierownik na zakończenie informowała, że jak widać pomoc społeczna nie 

ogranicza się tylko do przyznawania świadczeń pieniężnych, jest to szereg działań 

pomocowych skierowanych do dzieci, osób starszych do osób niepełnosprawnych, 

wykluczonych społecznie, do osób z problemem alkoholowym i przemocą. Wokół nas żyją 

mieszkańcy, mieszkańcy naszej gminy i właśnie te 10,72% osób korzystających z pomocy 

społecznej to mieszkańcy naszej gminy, którym w sposób szczególny należy pomóc, bo to 

właśnie oni gdzieś na swojej ścieżce życiowej zagubili się i wymagają pomocy i ratunku. 

Pomoc społeczna właśnie taką pomoc ratunku, interwencji pełni. Przypominając wydarzenia   

z miesiąca stycznia kiedy dziewczyna z dwójką dzieci wracała do matki do Aleksandrowa, 

kiedy okazało się, że 6cio miesięczne dziecko nie żyje, pierwsze co zrobiła zadzwoniła                  

do ośrodka pomocy społecznej, nie na policję, nie na pogotowie, tylko do ośrodka pomocy, 

szukała ratunku i pomocy gdzie pracownicy socjalni w sposób odpowiedni zainterweniowali. 

W roku ubiegłym były też dwa przypadki trudne, gdzie z założenia niebieskiej karty ośrodek 

musiał w jednej rodzinie dwoje dzieci odebrać, w drugiej 3-letnie dziecko odizolować                        

od matki. Są to ciężkie sytuacje, pracownicy socjalni reagują na każdy sygnał, na każdą 

informację ze środowiska, tam gdzie dzieje się krzywda, ośrodek wtedy interweniuje. 

Pani Kierownik dziękowała władzom gminy, panu Wójtowi, pani Sekretarz, Radzie Gminy za 

okazane zrozumienie, dla potrzeb tych słabszych mieszkańców naszej gminy i dobrą 

współpracę i dzięki tej współpracy słowa Wisławy Szymborskiej „Człowiek to brzmi dumnie” 

mają zastosowanie.         

 Po zakończeniu wypowiedzi pani Kierownik pan Przewodniczący otworzył dyskusję.   

 Radny Jacek Nyczke informował, że w jednym punkcie było 146 000, 00 zł                         

na ochronę zdrowia, wychowanie, na alkoholizm, Radny prosił o przybliżenie co było 

z tych pieniędzy robione.  

Pani Golińska Iwona informowała, że środki te przeznaczono na utrzymanie punktu 

konsultacyjnego, działanie ośrodka interwencji kryzysowej, a przede wszystkim działalność 

świetlic i działanie programów wychowawczych dla dzieci i młodzieży, które są realizowane 

na świetlicach wiejskich, obecnie takich punktów jest 7. Ponadto po uzgodnieniach                            

z pedagogami szkół  programy specjalistyczne są też realizowane na terenach szkół.   

 Radny Juliusz Twardowski pytał do kiedy asystent rodziny stanowi nad nią piecze 

opiekuńczą.  

Pani Kierownik informowała Radnego, że asystent opiekuje się daną rodziną do momentu aż 

uzna wspólnie z pracownikiem socjalnym oraz kierownikiem OPS, że rodzina jest w stanie 

samodzielnie funkcjonować wówczas asystent jest odwoływany. 

 Radny Twardowski pytał jaka jest obecnie ustalona kwota na członka rodziny,                      

aby uzyskać pomoc. 

Pani Golińska zawiadomiła, że kwota jest zróżnicowana 529,00 zł dla osoby samotnie 

gospodarującej, natomiast w rodzinie jest to zróżnicowane między kryterium dochodowym 

                                                 
1
 Opracowane przez Panią Iwonę Golińską- Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad 

Wartą.  
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rodzimy a pozyskiwanym dochodem. Są różne zasiłki.   

 Radny Juliusz Twardowski pytał czy tendencja względem niebieskiej karty jest 

spadkowa czy wzrastająca.  

Pani Kierownik informował, że raczej utrzymuje się na tym samym poziomie ok. 25 kart.  

 Radny Powiatowy pan Stefan Kominek informował, że odebranie dziecka rodzinie jest 

niebywale trudne, w związku z powyższym Radny pytał co dalej dzieje się z takim 

dzieckiem, czy ono wraca do swoich rodzin, jakie działania podejmuje ośrodek.   

Pani Kierownik informowała, że jest możliwość, aby dziecko wróciło do swojej rodziny, 

nadal z rodziną pracuje asystent rodziny oczywiście  z Powiatowym Centrum Pomocy 

Rodzinie, są prowadzone różne działania. Na ten moment na terenie naszej gminy 

funkcjonuje taka placówka  jak pogotowie rodzinne z  funkcją rodziny zastępczej, na ten 

moment w tej placówce z naszej gminy jest troje dzieci, OPS pracuje z rodzicami, szanse                 

są dawane, istnieje możliwość, że dziecko może wróci do środowiska naturalnego, ale są też 

przypadki, że nie wraca. To zależy od rodziny, czy rodzina chce współpracować czy chce 

zmienić swoją sytuację czy po prostu nie robi nic w kierunku odzyskania dziecka. Są dwie 

różne rodziny, jedna rodzina pomimo dawanych szans na ten moment nad jednym dzieckiem 

są pozbawieni władzy rodzicielskiej i trafi do rodziny adopcyjnej, już rodzina do tego dziecka 

jeździ, drugie natomiast jest sprawa w sądzie i mama czyni starania, aby dziecko do niej 

wróciło.   

 Radny Mirosław Ratajczak pytał czy jest możliwość, aby zmobilizować osoby 

pozyskujące pieniądze z Ośrodka Pomocy Społecznej do pracy społecznej w gminie.  

Pani Kierownik informowała, że ustawowo nie ma takiego obowiązku. 

 Radny Ratajczak wyraził zdanie, że najlepiej być alkoholikiem, nic nie robić                          

i pobierać z opieki pieniądze. 

Pani Golińska informowała, że nie ma przymusu odwykowego, jest procedura, także niestety 

jeżeli ktoś nie chce, nie ma dobrej woli i nie widzi potrzeby to nikt nikogo do niczego nie 

zmusi. 

Pan Wójt informował, że obecnie na pracach użytecznie społecznych jest 21 osób i to jest 

jakaś forma współpracy z OPS-em i forma mobilizacji tych osób. 

  Radny Juliusz Twardowski wyraził zdanie, że dobrze byłoby gdyby ci ludzie 

wykazywali jakąś wdzięczność, gdyby coś z siebie dawali przy tych pracach, a jeżeli 

ktoś odmawia wszystkiego tylko chce, Radny dodał że nie zazdrości pracy 

pracownikom Ośrodka Pomocy Społecznej bo nie jest ona łatwa, pracować z tak 

trudnym środowiskiem.  

 Radna Zofia Kędziora informował, że często bywa na konferencjach i z dumą słucha 

kiedy gmina Nowe Miasto nad Wartą, Ośrodek Pomocy Społecznej jest podawany 

jako wzór. Wszystkie zadania wykonywane przez OPS są bardzo dopracowane, 

wprowadzane są innowacje, mamy bardzo dużo projektów możemy się tym 

poszczycić bo  osobiście Radna jest z Ośrodka Pomocy dumna. 

Przewodniczący podziękował pani Kierownik, po czym przeszedł do punktu kolejnego.        

     

Ad 7) Informacja na temat realizacji uchwały w sprawie wyboru Sołtysów i Rad 

Sołeckich. 

 Pan Przewodniczący informował, że jesteśmy już po wyborach sołeckich,                               

w większości Przewodniczący uczestniczył,  wybory odbyły się w 15 sołectwach w terminach 

zgodnych z uchwałą Rady Gminy, rozpoczęły się 6 marca a skończyły 20 marca.                       

Zgodnie z protokołami w zebraniach w sumie wzięło udział 710 mieszkańców, w porównaniu 

do roku 2011 (693 mieszkańców w tych 15 sołectwach) w porównaniu do liczby 

uprawnionych do głosowania (na podstawie meldunku) to stanowi 11,6 %. Patrząc na 

poszczególne sołectwa to kształtowało się to różnie i te największe sołectwa takie jak Klęka, 
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Nowe Miasto, Chocicza, Boguszyn są poniżej średniej  z tego względu, że są to duże 

sołectwa, przychodziło dużo osób na zebrania, ale patrząc w stosunku do liczby 

uprawnionych wychodziło poniżej średniej. W zebraniach udział brały i osoby starsze                       

i młodzież, co jest budujące, że coraz młodsze osoby biorą w zebraniach udział. W niektórych 

zebraniach uczestniczył również przedstawiciel policji. Na 15 sołectw tylko w jednym został 

wybrany inny sołtys jest to sołectwo Michałów- Sołtysem został pan Kazimierz Pawłowski,     

w pozostałych sołtysi bez zmian. W 5 sołectwach o funkcję sołtysa ubiegało się dwóch 

kandydatów tj. w Chociczy,  Boguszynie, Dębnie, Radlińcu i w Michałowie. Na wielu 

zebraniach mieszkańcy stwierdzili, że należy zwiększyć liczbę osób w Radach Sołeckich,                     

i tak zwiększono Radę Sołecką do 5 osób w Chromcu, Chwalęcinie, Dębnie, Wolicy Koziej, 

Nowym Mieście, Michałowie i Komorzy, do 4 osób zwiększono w Kruczynku, a do 3 osób               

w Radlińcu i Rogusku.  

Na tych zebrania mieszkańcy poruszali głównie tematy dotyczące oświetlenia dróg i ulic,                    

sieć światłowodowa tj. internet, ograniczenie przejazdu przez wieś samochodów ciężarowych, 

progi spowalniające, obcinanie gałęzi przy drogach, budowa placów zabaw i wiaty                           

w sołectwie Radliniec, przyjmowanie dzieci 4 letnich do przedszkola, dowóz dzieci do szkoły 

podstawowej, przekazanie działek podległych spółkom PKP gminie, wykonanie dodatkowego 

przejścia dla pieszych na drodze krajowej nr 11 w Klęce od strony Nowego Miasta, 

usprawnienie sygnalizacji świetlnej na tzw. inteligentną. Ponadto poruszano temat 

doprowadzenia dalszego gazu do miejscowości Boguszynek, w Boguszynie poruszano temat 

zamontowania fotoradarów na drodze wojewódzkiej, lub przejścia dla pieszych z sygnalizacją 

świetlną na wysokości szkoły. Były też tematy z zakresu utwardzenia dróg, remontów dróg, 

utrzymania Biblioteki w Boguszynie. W Nowym Mieście gdzie udział brała największa liczba 

mieszkańców (124 osoby) poruszano tematy takie jak: parking przy cmentarzu, parkowanie 

na terenie Nowego Miasta  (było to skierowane do przedstawicieli policji o zwiększenie 

uwagi, gdyż mieszkańcy parkują w dowolnych miejscach, nawet na zakazach), kolejnym 

tematem było przejście dla pieszych na ulicy Szkolnej, budowa chodnika na ulicy Słonecznej, 

oświetlenie ulicy Pisaki, oraz uporządkowanie terenu między cmentarzem a agronomówką. 

Przewodniczący dziękował za uczestnictwo w zebraniach wiejskich. 

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że uczestniczył w spotkaniu w Koninie przy 

okazji święta Sołtysów, Radny chciałby przekazać życzenia dla Sołtysów od Prezydenta, 

który do tej funkcji podchodzi w sposób bardzo poważny, Prezydent zapewniał, że jeżeli 

zostanie wybrany to dalej będzie postulował, te sprawy które są kierowane do niego 

względem funduszu sołeckiego.                                                       

 

Ad 8) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

 Przewodniczący informował, że ostatni czas był bardzo intensywny, Przewodniczący 

uczestniczył w 10 zebraniach wiejskich, kolejno cotygodniowe dyżury, oraz szkolenie wraz                   

z członkami komisji rewizyjnej organizowane przez Regionalna Izbę Obrachunkową                        

w zakresie zatwierdzenia wykonania budżetu oraz absolutorium dla Wójta.  

Ponadto Przewodniczący uczestniczył w zebraniach sprawozdawczych OSP Klęka, OSP 

Wolica Kozia, oraz w IV Spotkaniu Kobiet w Dębnie, a także w XIX Turnieju o Puchar Rady 

Gminy, który był rozgrywany w dniu 15 marca br. W samym turnieju udział wzięło 47 osób,  

z czego ze szkół podstawowych i gimnazjów jest frekwencja bardzo niska bo brało udział 

tylko 8 osób. Najwięcej chętnych było w przedziale wiekowym od 16 do 35 lat- brały udział 

22 osoby. Przy tej okazji Przewodniczący dziękował pani Dyrektor Szkoły Podstawowej                      

w Boguszynie za udostępnienie sali, oraz za pomoc przy organizacji panu Waldemarowi 

Jóźwiakowi nauczycielowi wychowania fizycznego, panu Łukaszowi Wachowiakowi 

mieszkańcowi Boguszyna oraz Radnej Zofii Kędziora, która poświęciła całą niedzielę,                   

aby czuwać nad turniejem. 



13 

 

Przewodniczący otrzymał także zaproszenie na wręczenie Sulisławów w Środzie Wlkp.,                  

ale  w tym czasie było zebranie wiejskie w Klęce, więc w gali Przewodniczący nie brał 

udziału. 

Na zakończenie pan Tomaszewski przypomniał, że 12 kwietnia będzie organizowany                        

IV Turniej w Warcaby w Nowym Mieście o godzinie 14:00, pan Przewodniczący odczytał też 

podziękowanie od nauczycielek dla pana Wójta i Rady za dofinansowanie wyjazdu dzieci               

ze szkoły podstawowej w Chociczy.           

 

Ad 9) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

 Pan Aleksander Podemski, informował, że pan Przewodniczący powiedział już chyba 

wszystko o zebraniach, Wójt uczestniczył we wszystkich, Sołtysi nadal pełnią swoją funkcję 

w tym samym składzie poza Michałowem gdzie była zupełnie inna sytuacja, gdyż Sołtysowi 

trudno było pogodzić tą funkcję z obowiązkami zawodowymi. Frekwencja przy kolejnych 

wyborach jest coraz większa, nigdy nie była taka jak w tym roku, co bardzo cieszy.                       

Na zebraniach jest o czym rozmawiać, są duże oczekiwania i wymagania mieszkańców.                 

Wójt życzył Sołtysom wszystkiego dobrego. 

Uchwały z dzisiejszego porządku obrad zostały omówione szczegółowo na komisji, 

dzisiejsza sesja to przede wszystkim zmiany w budżecie, na kolejnej będą brane pod uwagę 

wnioski oświatowe.           

  Do grona Radnych dołączył Radny Jarosław Stawicki, w związku z powyższym na 

sali posiedzenia zasiada 14 Radnych.  

 

Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.  
 Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich, Skarbnik gminy.  

Po omówieniu uchwały w związku z brakiem pytań, Przewodniczący przeszedł                                  

do głosowania. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                  

0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VI/22/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 31 marca 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu.  

  

Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata            

2015-2018. 

 Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich, Skarbnik gminy.  

Po omówieniu uchwały w związku z brakiem pytań, Przewodniczący przeszedł                                  

do głosowania. Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                  

0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VI/23/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 31 marca 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 12) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 

komunalnego. 
 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po czym 

w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. Za podjęciem uchwały opowiedziało  

się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VI/24/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 31 marca 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad 13) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po 

czym w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. Za podjęciem uchwały 

opowiedziało  się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VI/25/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 31 marca 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 14) Przyjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia Sołectwa Nowe Miasto nad Wartą do 

Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-2020”. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady, który 

informował, że dnia 26 marca br. w Sołectwie odbyło się zebranie wiejskie na którym 

mieszkańcy przyjęli uchwałę w sprawie przystąpienia do Programu „Wielkopolska Odnowa 

wsi 2013-2020”.  

Przewodniczący głos oddał pani Sekretarz Gabrieli Kosmali. Projekt dotyczy działki o pow. 

1706m
2
 w ewidencji gruntów figuruje jako mienie komunalne – teren rekreacji i wypoczynku. 

Jedynym świadkiem minionego czasu jest krzyż na środku działki niewidoczny od strony 

drogi poprzez wybujałe dziko rosnące drzewa i krzewy. Wcześniej stał tu drewniany kościół  

pw. Św. Krzyża. a przy nim znajdował się cmentarz parafialny na którym chowano zmarłych 

aż  do 1840 r. do powstania nowego cmentarza. Nazwa cmentarza utrwaliła się z powodu 

epidemii cholery, która zdziesiątkowała ludność na początku XVIII w. Z ksiąg zmarłych 

wynika jak zanotował ks. Jan Dybizmański w Dziejach Nowego Miasta, że w samym Nowym 

Mieście zmarło wówczas 200 osób -  umarli proboszcz, wójt i burmistrz. 

Są to jeszcze cmentarze po ewangelickie, pozostałości cmentarza żydowskiego, cmentarze 

choleryczne. Powstała inicjatywa zinwentaryzowania ich, a potem przywrócenia ich                           

i oznakowania. 

Środki własne gminy 12 989,80 zł 

Środki funduszu sołeckiego 400,00 zł  

Środki z dotacji 30 000,00 zł 

Razem: 43 389,80 zł 

 Radny Artur Borkowski pytał czy pozostały jakieś elementy na tych cmentarzach. 

 Pani Sekretarz informowała, że jest tam krzyż. 

 Radny Borkowski pytał w jaki sposób gmina chce to miejsce upamiętnić, gdyż jeżeli 

ogrodzi się to i zbierze ziemię to czy zostanie postawiona jakaś tablica, kamień 

upamiętniający. 

  Pani Kosmala informowała, że krzyż tam jest i on zostanie.  

 Radny Juliusz Twardowski informował, że jest tam krzyż misyjny i kiedyś przez 

przypadek Radny odkrył tam komorę grobową, jeżeli udałoby się pozyskać te środki 

to dobrze byłoby to zabezpieczyć, kiedyś w tym miejscu był inny krzyż, on się 

przewrócił i trafił  w to miejsce krzyż inny, misyjny.  

 Radna Agnieszka Król informowała, że po rozmowie z panią Czarny, która jest 

autorką pomysłu o umieszczeniu na terenie naszej gminy tabliczek i krzyży 

przydrożnych, bardzo chętnie wyraziła zgodę na udostępnienie swoich treści na takiej 

informacyjnej tablicy, jak były umieszczane tablice przy głównych zabytkach naszej 

gminy, mieszkanka wyraziła zadowolenie i informowała, że nie widzi żadnych 

przeszkód aby wykorzystać jej wiedzę.  

 Radny Artur Borkowski informował, że pamięta jeszcze z dzieciństwa cmentarz                   

w Boguszynku koło pani Neuman, jest to duży obszar, bardzo ładnie zachowały się 

elementy tego cmentarza, więc warto byłoby to również uporządkować.   
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 W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.                   

Za podjęciem uchwały opowiedziało  się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VI/26/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 31 marca 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 15) Przyjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia Sołectwa Wolica Kozia do Programu 

„Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-2020”. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady, który 

informował, że dnia 27 marca br. w Sołectwie odbyło się zebranie wiejskie na którym 

mieszkańcy przyjęli uchwałę w sprawie przystąpienia do Programu „Wielkopolska Odnowa 

wsi 2013-2020”.  

Przewodniczący głos oddał pani Sekretarz Gabrieli Kosmali. Istniejący plac zabaw pochodzi 

z lat 70tych ubiegłego stulecia, sprzęt nie posiada atestów bezpieczeństwa. Plac zabaw i wiata 

położone są z dala od ruchu samochodów na skraju lasu w bardzo bezpiecznym miejscu.                    

Plac zabaw wymaga również uzupełnienia nasadzeń świerków i żywotników, a wiata 

uzupełnienia o stoły i ławy. Plac zabaw wraz z wiatą tworzą centrum rekreacyjno-towarzyskie 

wsi i miejsce imprez  plenerowych. Nowe sprzęty będą posiadały atesty bezpieczeństwa. 

Sprzęt będzie dostosowany dla dzieci w różnym wieku, a także dla dzieci o mniejszej 

sprawności. 

Środki własne gminy  3 710,19 zł 

Środki funduszu sołeckiego 1 500,00 zł 

Środki z dotacji 11 000,00 zł 

Razem: 16 210,19 zł 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało  się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                    

0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VI/27/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 31 marca 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 16)  Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Naczelnikiem Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej a Wójtem Gminy 

Nowe Miasto nad Wartą w sprawie przejęcia od Naczelnika Urzędu Skarbowego                    

w Środzie Wielkopolskiej zadania w zakresie prowadzenie egzekucji administracyjnej 

opłaty z tytułu gospodarowania odpadami komunalnymi. 
 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady,                     

po czym głos oddał panu Wójtowi.  

 Pan Wójt informował, że ustawa mówi, że aby pozostawić zadanie egzekucji                          

w Urzędzie Gminy należy mieć zawarte porozumienie, ale aby je zawrzeć należy podjąć 

uchwałę Rady Gminy, okazuje się, że niewiele gmin prowadzi egzekucję i w Wielkopolsce 

jest ich naprawdę mało. Wójt rozmawiał z panią Naczelnik Urzędu Skarbowego, która nie 

ukrywała, że  Urzędy Skarbowe są w trakcie wielkiej reorganizacji, nie wiadomo kto w tej 

sprawie podejmie decyzję, uchwała zostanie podjęta ale jak to będzie to się okaże, jeżeli do 

porozumienia nie dojdzie to z mocy ustawy egzekucje poprowadzi Urząd Skarbowy. Nasza 

Gmina w tej chwili tych zaległości sporo pozyskała, Gmina za gospodarkę śmieciową 

odpowiada i tego nie można ukryć.   

 Radny Marek Mroziński pytał czy warto pozostawić zadania w zakresie prowadzenie 

egzekucji administracyjnej opłaty z tytułu gospodarowania odpadami komunalnymi 

czy lepiej oddać to zadanie Urzędowi Skarbowemu. 

 Wójt informował, że jest pracownik w Urzędzie odpowiednio przeszkolony                   

w zakresie egzekucji, jest to dobrze prowadzone, a Urząd Skarbowy ma masę innych 
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spraw i zapewne nasza egzekucja śmieciowa będzie odłożona na bok i wtedy 

ściągalności nie będzie żadnej. Obecna forma ściągalności jest skuteczna, Urząd 

Skarbowy jest zasypany różnymi sprawami.   

 Przewodniczący w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

 Za podjęciem uchwały opowiedziało  się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                         

0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr VI/28/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 31 marca 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 17)  Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Nowe 

Miasto nad Wartą wkładu pieniężnego do Spółki pod Firmą: „Zakład Gospodarki 

Odpadami” Spółka z o. o. w Jarocinie z siedzibą w Witaszyczkach w zamian za objęcie 

udziałów w Spółce. 
 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady po 

czym w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. Za podjęciem uchwały 

opowiedziało  się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący.  

 Uchwała Nr VI/29/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 31 marca 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ad 18) Interpelacje Radnych. 

  Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie spłynęły i przeszedł do punktu 

kolejnego.  

 

Ad 19) Wolne głosy i wnioski. 

 Radny Wincenty Pawelczyk, informował, że uruchomiono kurs autobusowy Jarocin- 

Kolniczki, w związku z powyższym Radny pytał jak wygląda zainteresowanie tym 

kursem.  

 Wójt informował, że uruchomiono go 1 marca, 10 kwietnia będzie rozliczenie    

i wtedy będzie wiadomo, ale cieszy się ten kurs dużym zainteresowaniem.  

 Ponadto Radny Pawelczyk pytał Przewodniczącego jak daleko posunęła się sprawa 

kotłowni w Wolicy Nowej.  

 Pan Waldemar Tomaszewski informował, że 30 stycznia było zebranie 

właścicieli, którzy podjęli decyzję, skierowano wniosek do Starostwa, decyzja 

przyszła, w lutym uprawomocniła się, w marcu została podpisana umowa                                 

z wykonawcą. Obecnie trwa etap przygotowania, tylko po świętach wszystko ruszy. 

Zapewne w kwietniu zostanie to zrealizowane. 

 Radny Jarosław Stawicki, informował pana Wincentego Pawelczyka, że autobus 

Jarocin- Kolniczki jeździ w godzinach kiedy dzieci dojeżdżają do szkoły, zaliczyć ten 

kurs można od września a nie od marca. Radny dodał, że nikt się nie pytał czy jakaś 

linia idąca przez Chociczę jest rentowna.  

 Radny Pawelczyk informował, że nie pyta o rentowność, a o obsadzenie tych 

dzieci.  

 Przewodniczący informował, że był na zebraniu w Chwalęcinie i mieszkańcy 

chwalili i dziękowali za ta linię. Autobus ten jest obsadzony prawie w 100%, pani 

Sołtys może to potwierdzić.  

 Radny Marek Mroziński, informował, że jeżeli są realizowane inwestycje w naszej 

gminie i ingeruje się w majątek gminny to powinna też być osoba która dopilnuje żeby 

te inwestycje zostały dokończone, ale i żeby sprawdzała czy nie ma po nich jakichś 

szkód. Radnemu chodzi o inwestycję realizowaną w Klęce, inwestycja gazowa 

wykonana, ale chodnika już nie założono z powrotem- chodzi o miejsce przy 



17 

 

przystanku, ponadto podłączano gaz i zginęły już krawężniki. 

 Wójt informował, że inwestycja jest przekazana do gazowni, przy rozmowach 

odbiorowych na końcu wykonawca i inspektor nadzoru i pracownicy gazowni 

zapewniali, że jest to sytuacja tymczasowa bo jest tam wprawiona dosuwa docelowa               

i będzie to zrobione. Wójt będzie w tej sprawie interweniował. Gmina wyraziła tylko 

zgodę na podłączenie gazu do budynku komunalnego, resztą zajmuje się firma 

wykonująca i ten mieszkaniec który miał to wykonywane powinien przyjść                            

i zasygnalizować że jest taka sytuacja, a jeszcze jest to przy drodze krajowej.  

 Pan Wójt informował jeszcze pana Mrozińskiego, że miała być w sobotę 

przeprowadzana akcja przycięcia gałęzi na tym drzewie w Klęce, ale była pogoda 

przekropna, a trzeba wyłączyć prąd, musi tu być współdziałanie energetyki,                          

ale pytania pani typu kto gałęzie posprząta są nie na miejscu, bo przycięcie tego 

drzewa to cała procedura.  

 Ponadto Wójt informował, że w pałacu w Klęce wymieniano klamki,                   

i niespodziewanym jest to, że ktoś jedną klamkę ukradł, sytuacja była dramatyczna                          

bo pani z dzieckiem nie mogła się dostać do mieszkania, musiała straż interweniować.  

 Radny Juliusz Twardowski, informował, że w Nowym Mieście koło działalności 

prowadzonej przez pana Mariusza Nowaka jest taka długa działka, Radny pytał kto 

jest właścicielem tego gruntu gdyż jest tak straszny bałagan, mieszkańcy wyrzucają 

tam wszystko.  

 Wójt informował, że jest to nawet droga, wzmacniane zostają siły jeżeli chodzi 

o roboty publiczne i zostanie tam wysprzątane.  

 Radny Jacek Nyczke prosił o zamieszczenie znaku w miejscowości Dąbrowa koło 

Radlińca, gdyż mieszkają tam nasi mieszkańcy, a nie ma informacji gdzie                              

ta miejscowość się zaczyna, zwrócił na to uwagę mieszkaniec Chrzana, bo dowożą 

tam przesyłki i nie wiedzą gdzie jest ta miejscowość.  

 Wójt informował, że jest to przy drodze powiatowej, kiedyś powiat robił taką 

akcję i nie wiadomo czemu tam tej tablicy nie zamieścili.  

 Radny Mirosław Ratajczak, informował że zostawił Przewodniczącemu pismo 

odnośnie remontu drogi. Ponadto Radny informował, że pan Towarek zaczął znowu 

coś robić ze śmieciami, przekłada z jednego miejsca na drugie, nie wiadomo co on 

robi być może sortuje. 

 Wójt informował Radnego, że czytał to pismo jak tylko warunki pogodowe 

pozwolą to akcja równania dróg się rozpocznie. Wójt informował, że widział, że coś 

tam się z tymi śmieciami dzieje. 

 Radny Juliusz Twardowski informował, że na końcu naszej gminy w miejscowości 

Wolica Pusta nie ma tablicy, że kończy się teren zabudowany, początek jest (jadąc                 

od strony Klęki), ale na końcu nie ma.  

 Wójt informował, że w myśl przepisów w terenach zwartych obowiązuje 

przepis ograniczenia szybkości do 50 km/h.  

 Radny Leszek Zacharyasz informował, że ostatnio był poruszany przez Sołtysa 

Szypłowa temat iż świetlice wiejskie nie przynoszą żadnego dochodu, Radny 

proponował, aby można by pomyśleć o przerobieniu tych lokali na przedszkole,                    

bo zna osoby które byłyby taką działalnością zainteresowane. 

 Wójt informował, że są to świetlice remontowane ze środków Unijnych                       

i obowiązują przepisy 5 letniej dbałości, na pewno przez 5 lat nic nie można z tym 

robić. Czas pokaże co będzie się działo z tworzeniem tych punktów przedszkolnych, 

może rynek edukacyjny zainteresuje się tym tematem. 

 Radny Marek Mroziński, informował, że są wycinane wzdłuż drogi do Klęki topole, 

Radny pytał czy są przewidziane jakieś nasadzenia.  



18 

 

 Wójt informował, że na pewno nic nie będzie nasadzane w pasie drogi, 

nasadzenia są uzupełniane w trakcie prac w innym terenie, ale na pewno nie przy 

drodze, to nie ma sensu nasadzać, to trzeba o to dbać.   

 Radny Artur Borkowski, Radny pytał o zasadność interwencji przy wypadku kilku 

wozów strażackich, gdyż ostatnio miało miejsce zdarzenie w Boguszynku do którego 

przyjechały dwa wozy bojowe, Radny pytał od czego jest to uzależnione.  

 Wójt informował, że przepisy to regulują, procedury są ściśle zdefiniowane, 

jeżeli jest wykonany telefon na 998 to wtedy dyżurny decyduje o tym ile wozów ma 

jechać i on wysyła albo jedną albo dwie straże. Wójt dodał, że jeżeli udałoby się 

zakupić ten mniejszy samochód strażacki to byłoby genialne rozwiązanie, bo wtedy 

gdy nie musi jechać wielki wóz wykorzystałoby się ten mały, nie jechałoby 6 osób a 4.  

 Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski informował, że na miesiąc 

kwiecień jest przewidziana informacja przedstawicieli policji i straży pożarnej wtedy 

będzie można zadawać pytania. Pan Tomaszewski informował, że jeżeli będzie 

rozdanie to są w budżecie gminy środki na samochód dla straży pożarnej w Klęce, 

będzie to samochód leki, gmina również będzie współfinansowała samochód dla 

policji.    

 Radny Artur Borkowski informował, że przy drogach, chodnikach są przycinane 

gałęzie drzewa typu lipa, są one tak przycinane że praktycznie stoi tylko konar,                     

w związku z powyższym Radny kierował pytanie do Radnego Marka Mrozińskiego 

czy to można ot tak sobie je przycinać tak mocno.  

 Radny Mroziński informował, że na wycięcie drzewa które rośnie powyżej                

10 lat należy uzyskać zezwolenie, a na przycięcie koron podciąganego jako 

pielęgnację nie trzeba mieć zezwolenia, ale należy to przeprowadzić w okresie poza 

wegetacyjnym, jeden przycina delikatne, ale są też tacy że przycinają tak mocno,                   

że drzewo usycha, ale niefachowa pielęgnacja, przycinanie tak mocne, celowe, grozi 

karą.   

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że na terenie gminy jest akcja pojemników 

odzieżowych. Radny informował, że interweniował o usunięcie tego, bo rzeczy te są 

wyciągane, jest bałagan, nawet ludzie niektórzy wyciągają stare kołdry i robią sobie 

przy nich noclegownię. Radny prosił Wójta o interwencje w tej sprawie. Radny dodał, 

że może to stać ale niech będzie to regularnie opróżniane.  

 Wójt informował, że pozostaje wysłać pismo oficjalne i zostanie zażądane 

sprzątnięcie.   

 Radny Juliusz Twardowski informował, że z tych pojemników zginęło logo 

PCK, wszyscy myśleli że to zbiórka PCK, a to była prywatna firma, która te ubrania 

wykorzystywała na sprzedaż, część tych rzeczy szła na przemiał, a w zamian za to 

PCK dostawało 2 miliony złotych rocznie za udostępnienie swojego logo. Ludzie                   

to błędnie odczytywali, że jest to własność PCK.    

 Sołtys wsi Klęka pan Grzegorz Gogulski w kwestii wysyłani straży pożarnej na akcje 

ratunkowe, to rzeczywiście jest tak że jest informacja do dyżurnego o zdarzeniu i on 

decyduje jak straż ma wyjechać, przy pomocy tzw. selektywnego alarmowania, przy 

pomocy fal radiowych wywołuje alarmowanie. Na zdarzeniach na drogach są różne 

sytuacje, i należy pamiętać, że są to ochotnicy, pracujący itd. Jest sygnał, że jest mało 

strażaków daje się sygnał dyżurnemu i ona wzywa jeszcze jeden wóz, ale należy 

pamiętać że straż jest szybciej niż pogotowie.   

 Przewodniczący Rady pan Tomaszewski na zakończenie na nadchodzące Święta 

Wielkanocne życzył zdrowych, pogodnych Świąt Wielkanocnych, wypełnionych 

nadzieją budzącej się do życia wiosny, pogody w sercu i radości płynących                          

ze Zmartwychwstania Pańskiego oraz smacznego święconego w gronie najbliższych. 
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Ad 20)  Zamknięcie Sesji. 
 O godzinie 18:00 Przewodniczący zamknął VI Sesję Rady Gminy.  

Protokołowała         Zatwierdził 

Podinspektor ds. Rady Gminy          Przewodniczący Rady 

Julita Ciarcińska-Wachowiak                /-/ Waldemar Tomaszewski 


